
PROTOKÓŁ Nr VI/11
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

29 marca 2011 roku
o godz. 9.00    w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radni powiatowi Wiesław Ceglarek, Maciej Dubiel, Ireneusz Młynek, 
• sołtysi wsi  (nieobecny Andrzej Biernat – Sowiny),
• przedstawiciele Zarządów Osiedla,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy.
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
• przedstawicielka lokalnej prasy – z tygodnika „Życie Rawicza’,
oraz zaproszeni
• Kazimierz Maciaszek –kierownik Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu,
• młodszy inspektor Krzysztof  Nowak zastępca Komendanta Powiatowego Policji w 

Rawiczu,
• aspirant sztabowy Andrzej Pochyły – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej 
Jagodziński. Powitał wszystkich zebranych, a w szczególności panów: Kazimierza Maciaszka 
kierownika  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Rawiczu,  Krzysztofa  Nowaka  zastępcę 
komendanta  powiatowego  Komendy  Powiatowej  Policji   w  Rawiczu  oraz  Andrzeja 
Pochyłego  kierownika  Rewiru  Dzielnicowych  w  Bojanowie,  gdyż  tematami  wiodącymi 
dzisiejszych obrad będzie;
1. informacja o stanie bezrobocia w gminie Bojanowo

oraz 
2. ocena stanu bezpieczeństwa.

Przewodniczący  Jagodziński  serdecznie  powitał  nowo  wybranych  sołtysów,  a  w 
szczególności tych którzy po raz pierwszy w kadencji będą pełnić tą zaszczytną funkcję.

Przed  przystąpieniem  do  realizacji  stałych  punktów  programu  przewodniczący  obrad 
wspomniał  zmarłego  nagle  dnia  6  lutego  2011  roku  pana  Antoniego  Tuszyńskiego, 
wieloletniego  sołtysa  Wydartowa  I,  działacza  społecznego,  osobę  związaną  z  naszym 
miastem i gminą. Uczestnicy sesji na prośbę przewodniczącego Jagodzińskiego  minutą ciszy 
uczcili pamięć śp. Antoniego Tuszyńskiego.

Przewodniczący Rady stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład rady 
w sesji uczestniczy 13 radnych (nieobecny radny Franciszek Wieremiejko –zwolnienie  
lekarskie oraz Krzysztof Skupin) co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i 
podejmować prawomocne uchwały. 
Zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są jakiekolwiek propozycje zmian. 
Zmian nie zgłoszono, w związku z powyższym porządek VI sesji Rady Miejskiej
w Bojanowie jest następujący:
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1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad VI   Sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokółu Nr V/11  z sesji odbytej w dniu 26 stycznia 2011 roku .
4.Zapytania radnych.
5.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym.
6.Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy   w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych 
zarządzeniach.
7. Informacja na temat:

1) stanu bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo,
2) stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Bojanowo,

8. Ocena działalności:
1) Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,
2) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,
3) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie,
4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie,
5) Domu Kultury w Bojanowie.

9.  Przyjęcie  informacji  z  realizacji  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Bojanowo za 2010 
rok.

10.Podjęcie uchwał w sprawie:

1  )przyjęcia  sprawozdania  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Bojanowie  za  2010  rok  oraz  
potrzeb w zakresie pomocy społecznej,( projekt przy punkcie 3 ppkt. )
2 )zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego2005 roku  
w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  
specjalistyczne świadczone przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Bojanowie,
3) wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji linii kolejowej 372 Bojanowo – Góra Śląska,
4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków stanowiących  
fundusz sołecki,
5)  ustalenia  stawek  opłat  za  zajmowanie  pasa  drogowego  dróg gminnych  oraz  ulic,  dla  
których  zarządcą  jest  Gmina  Bojanowo  na  cele  niezwiązane  z  potrzebami  zarządzania  
drogami lub potrzebami ruchu d rogowego,
6)  ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola,  dla  których  organem  
prowadzącym jest Gmina Bojanowo,
7) sprostowania oczywistej omyłki rachunkowej w Uchwale Nr IV/14/10 Rady Miejskiej w  
Bojanowie z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie zmian budżetu na 2010 rok,
8) zaciągnięcia pożyczki,
9)  zaciągnięcia   pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji sanitarnej z przyłączami w  
Gołaszynie i Tarchalinie”,
10)  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej  w Poznaniu z  przeznaczeniem na „Budowa przydomowej  oczyszczalni  ścieków w  
Karolewie”,
11)  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej  w Poznaniu z  przeznaczeniem na „Przebudowę,  rozbudowę i  modernizację  stacji  
uzdatniania wody w Bojanowie”,
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12)  zaciągnięcia pożyczki,
13) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 – 2023,
14) zmian budżetu na 2011 rok,

11.Odpowiedzi na zapytania radnych.
12.Wolne głosy i wnioski.
13. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr V/11 z sesji odbytej w dniu 26 stycznia 2011 roku.

W związku z tym, iż do przedmiotowego protokołu nie wpłynęły żadne formalne 
wnioski pisemne i ustne, przewodniczący obrad zawnioskował, aby protokołu nie 
odczytywać. Za propozycją przewodniczącego Jagodzińskiego głosowali wszyscy obecni na 
sesji radni 13 „za” (nieobecny radny Franciszek Wieremiejko oraz Krzysztof Skupin).
W związku z powyższym protokół Nr  V/11 z sesji odbytej w dniu 26 stycznia 2011 przyjęto 
bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Radny Jarosław Bartkowiak -cyt. „kiedy będą łatane dziury na drogach.?”.
Radny Władysław Szalkowski – cyt. „wnioskuję o wycięcie drzew na drodze prowadzącej z 
wioski (Gościejewice park) do miejscowości Potrzebowo ?

Do pkt. 5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym

Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Jagodziński zapoznał zebranych z reprezentacją Rady 
od dnia 26 stycznia br. do dnia dzisiejszego. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.

Do pkt.  6.Informacja  Burmistrza  Bojanowa o  pracy   w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych zarządzeniach.

Burmistrz Józef Zuter zapoznał zebranych z zarządzeniami jakie zostały wydane od ostatniej 
sesji Rady Miejskiej w Bojanowie tj. od dnia 26 stycznia br. :

Zarządzenie Nr 17/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 10 lutego 2011 roku w sprawie ogłoszenia  
wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie wspierania i  
upowszechniania kultury fizycznej w roku 2011 roku,

Zarządzenie Nr 18/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 11 lutego 2011 roku w sprawie planu  
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych  
gminie ustawami na 2011 rok,

Zarządzenie Nr 19/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 15 lutego 2011 roku w sprawie powołania  
komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w Zaborowicach  
oznaczonej jako działka ew. nr 191/9,

Zarządzenie Nr 20/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 1 marca 2011 roku w sprawie powołania  
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Komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  
publicznego w trybie zapytania o cenę na remont cząstkowy ulic i dróg gminnych na terenie  
Gminy Bojanowo,
Zarządzenie Nr 21/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 marca 2011 roku w sprawie ustalenia  
stawek za 1 m2 powierzchni użytkowej lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu  
Gminy Bojanowo,

Zarządzenie Nr 22/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 marca 2011 roku w sprawie uchylenia  
Uchwały Nr 207/02 Zarządu Miejskiego w Bojanowie z dnia 21 marca 2002 roku w sprawie  
zwrotu kosztów abonamentu telefonicznego,

Zarządzenie Nr 23/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia  
sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2010 rok,

Do przedstawionych zarządzeń pytań nie było. Burmistrz zapoznał zebranych z reprezentacją 
Gminy w okresie międzysesyjnym – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
W  związku  z  zaproszeniem  na  Walne  Zgromadzenie  Banku  Spółdzielczego  w  Poniecu 
Burmistrz Zuter został zmuszony do wcześniejszego opuszczenia obrad, skorzystał jednak z 
okazji i odpowiedział na pytania radnych w pkt. 4 porządku.
Radnemu Bartkowiakowi – w najbliższym czasie będziemy  łatać dziury na drogach  masą 
„na zimno”.
Radnemu Szalkowskiemu – Burmistrz wyjaśnił panu Szalkowskiemu, iż w najbliższym czasie 
nie przewidujemy przycinki ewentualnie wycinki drzew na tej trasie.

Do pkt.  7. Informacja na temat:
1) stanu bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo,  

Głos zabrał zaproszony na VI sesję Rady Miejskiej w  Bojanowie, kierownik 
Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Rawiczu  pan  Kazimierz  Maciaszek,  który  przedstawił 
statystykę bezrobocia w powiecie i w gminie Bojanowo za rok 2010. Informacja w formie 
pisemnej stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
Jako pierwszy zadał pytanie radny Jarosław Bartkowiak – cyt.  „ w roku ubiegłym szeregi 
bezrobotnych zostały zasilone o sporą grupę zwolnionych z SEWS w Rawiczu- w tym wielu 
mieszkańców naszej gminy - czy Urząd Pracy czyni jakiekolwiek starania w celu pomocy tym 
osobom; czy ci  bezrobotni  mogą skorzystać  z  preferencyjnych,  umarzalnych  pożyczek na 
otwarcie działalności gospodarczej lub czy Powiatowy Urząd Pracy w Rawiczu organizuje 
kursy dokształcające dla tych bezrobotnych?”.
Kierownik Maciaszek wyjaśnił, iż jedną z form pomocy  świadczonej przez PUP w Rawiczu 
są  preferencyjne  umarzalne  kredyty  na  rozpoczęcie  własnej  działalności  gospodarczej.  Po 
weryfikacji dokumentów przyznawana jest konkretna kwota w  wysokości około 15.000 – 
17.000 zł.  Nie  zdarzyło  się,  iż  którakolwiek  z  osób korzystających  w tej  formy pomocy 
wcześniej niż przed rokiem zlikwidowała stworzone przez siebie miejsce pracy.

Radny Jan Kubis zapytał czy na odbycie stażu kierowane są tylko osoby młode, czy te 
w średnim wieku produkcyjnym też mogą korzystać z tej formy pomocy.
Kierownik Maciaszek wyjaśnił, iż nie ma przeciwwskazań  aby staże  odbywały wyłącznie 
osoby młode. Starsi 40 -, 50- letni też korzystają z tej formy pomocy  - jedyny problem jest to, 
iż otrzymanie pracy po jego zakończeniu graniczy z cudem.
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Viceprzewodniczący Rady pan Dariusz  Sikora  zapytał  czy  szczególnie  wspierane  są tzw. 
zawody deficytowe . 
Kierownik  Maciaszek  wyjaśnił,  iż  rokrocznie  opracowywana  jest  tego  typu   analiza.  My 
jednak preferujemy zawody,  których posiadacz ma szansę na  otrzymanie  zatrudnienia na 
terenie naszej gminy/powiatu.
Przewodniczący Rady Maciej Jagodziński zapytał ile nasza Gmina otrzyma osób w ramach 
prac interwencyjnych, społecznie – użytecznych.
Kierownik Maciaszek wyjaśnił, iż będzie to realizowane na poziomie ubiegłych lat.
Wysoka  Rada  pozytywnie  zaopiniowała  sprawozdanie  przedstawione  przez  Kierownika 
Maciaszka.
W związku z brakiem dalszych pytań przewodniczący obradom podziękował Kierownikowi 
Powiatowego  Urzędu  Pracy w Rawiczu  panu  Kazimierzowi  Maciaszkowi  i  przystąpił  do 
realizacji kolejnego punktu sesji.

Do pkt.  7. Informacja na temat:
2) stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Bojanowo,

Głos zabrał młodszy inspektor pan  Krzysztof Nowak  Zastępca Komendanta Powiatowego 
Komendy  Powiatowej  Policji  w  Rawiczu.  Zapoznał  zebranych  z  informacją  o  stanie 
bezpieczeństwa  na  terenie  naszej  gminy  w  roku  2010  –  sprawozdanie  pisemne  stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.
Radny Jarosław Bartkowiak zawnioskował o postawienie fotoradaru na skrzyżowaniu przy 
markecie Dino w Gołaszynie.
Zastępca komendanta pan Krzysztof Nowak wyjaśnił,  iż zarządcą tej  drogi jest  Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu, i w związku z powyższym to do 
nich należy się zwrócić w przedmiotowej sprawie.
Komendant  Nowak podziękował radnym, władzom gminy Bojanowo i wszystkim ludziom 
dobrej woli za dotychczasowe  wsparcie tak bardzo skromnego budżetu Rewiru; podziękował 
za pomoc przy pracach remontowych, nie mniej  poprosił o pomoc przy zakupie/modernizacji 
obecnych drzwi wejściowych do Rewiru. Obecnie zainstalowane są bardzo sfatygowane, a 
mroźna zimy i ulewne jesienie dają się we znaki osobom pełniącym tam dyżury.

Do pkt. 8. Ocena działalności:
1) Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,  

W związku z tym, iż z pracą Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie Panie i 
Panowie  radni  mieli  okazję  zapoznać  się  na  posiedzeniu  komisji  w dniu  22  marca  br.  – 
obszerne  sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  6  do  protokołu  -   przewodniczący  obrad 
zaproponował aby sprawozdania ponownie nie przedstawiać. Radni zgodzili się z propozycją 
przewodniczącego Jagodzińskiego.
W związku z tym, iż kierownikowi OPS w Bojanowie pani Sabinie Szlachetka – Andersz nie 
zadano pytań, przystąpiono do podjęcia uchwały. 
Po odczytaniu przez przewodniczącego Jagodzińskiego projektu uchwały radni zagłosowali.
Za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Bojanowie za 2010 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej głosowali  wszyscy 
obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin).
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  29  marca  2011  roku  w sprawie  przyjęcia 
sprawozdania Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2010 rok oraz potrzeb w zakresie 
pomocy społeczne stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.
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8. Ocena działalności:
2) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,  

              Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie pan 
Tadeusz Polc był gościem na posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 22 marca  2011 roku. 
Zapoznał zebranych z pracą jednostki, którą kieruje. Szczegółowo omówiono zadania i 
problemy z jakimi boryka się ZGKiM. Pytań do kierownika Tadeusza Polca nie było. 
Sprawozdanie zaopiniowano pozytywnie, jednogłośnie – 13 głosami „za” ( nieobecni radni:  
Franciszek Wieremiejko oraz Krzysztof Skupin).
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Gołaszynie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

8. Ocena działalności:
3) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie  

Kierownik jednostki pan Marek Dudziak uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady 
w dniu 22 marca 2011 roku. W związku z wyczerpującą informacją jaką pan Dudziak 
przedstawił na posiedzeniu komisji  z działalności kierowanej przez siebie jednostki 
odstąpiono od ponownego jej przedstawienia na sesji. Pytań również nie zadano. Pisemna 
informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Przewodniczący obradom zarządził głosowanie nad oceną działalności Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji za 2010 rok. Za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania głosowali wszyscy 
obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin).

8. Ocena działalności:
4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie,  

                Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie pani Maria Biadalska była 
gościem na posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 22 marca br. Pani i Panowie radni 
zostali zapoznani z zadaniami, działalnością jednostki a także  nowymi imprezami, które 
zostaną zrealizowane w 2011 roku. Za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania 
głosowało 13 radnych, wszyscy „za” (nieobecni radni: Franciszek Wieremiejko oraz 
Krzysztof Skupin).
Sprawozdanie w formie papierowej stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8. Ocena działalności:
5) Domu Kultury w Bojanowie.

                 Dyrektor Domu Kultury w Bojanowie pan Arkadiusz Kaczmarek przedstawił 
realizację planu kierowanej przez siebie jednostki za rok 2010 oraz zapoznał Państwa radnych 
z planowanymi imprezami na rok 2011, na posiedzeniu komisji stałych w dniu 22 marca br.
Dyrektor Kaczmarek odpowiedział na wiele pytań dotyczących pracy Domu Kultury w 
Bojanowie. Na spotkaniu 22 marca wyjaśniono również kwestie sporne i poddano pod 
rozwagę propozycje imprez na przyszłość.
Na sesji pytań nie było. Pisemna informacja z działalności Domu Kultury w Bojanowie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Za przyjęciem sprawozdania głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni 
radni Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin).
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9. Przyjęcie  informacji z realizacji  gminnego programu profilaktyki i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Bojanowo za 
2010 rok.

Pełnomocnik  Burmistrza  Bojanowa  ds.  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych pani Anna Adamczak była gościem na posiedzeniu wspólnym komisji stałych 
Rady w dniu 22 marca 2011 roku. Radni mieli okazję zapoznać się z pracą GKRPA, której 
działalność za rok 2010 zawarła pani Adamczak w obszernym sprawozdaniu – załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu. 
Państwo  radni  pozytywnie,  jednogłośnie  ocenili  pracę  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za ubiegły rok – 13 głosów „za” (nieobecni radni: 
Franciszek Wieremiejko oraz Krzysztof Skupin). 

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
2 )zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego2005  
roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne świadczone przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Bojanowie,

Projekt uchwały był poddany pod obrady na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady 
w dniu 22 marca br. Uwag nie wniesiono. Na komisjach zaopiniowano pozytywnie.
Po odczytaniu przez przewodniczącego obradom treści uchwały przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/194/05 Rady Miejskiej 
w Bojanowie z dnia 24 lutego2005 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  świadczone  przez  Ośrodek  Pomocy 
Społecznej w Bojanowie głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni:  
Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin).
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
3) wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji linii kolejowej 372 Bojanowo – Góra Śląska,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji stałych w dniu 22 marca br. Nie 
wymagał dodatkowych wyjaśnień, w związku z powyższym przystąpiono do jego podjęcia. 
Przewodniczący obrad odczytał treść uchwały, za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na 
sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin). Uchwała 
Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  29  marca  2011  roku  w sprawie  wyrażenia  opinii  o 
zamiarze likwidacji linii kolejowej 372 Bojanowo – Góra Śląska stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012 środków stanowiących  
fundusz sołecki,

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca. 
Przewodniczący Rady odczytał  treść  przedmiotowej  uchwały.  Za  jej  podjęciem głosowali 
wszyscy  obecni  na  sesji  radni  13  „za”  (nieobecni  radni:  Franciszek  Wieremiejko  oraz  
Krzysztof   Skupin).  Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w 
sprawie  wyrażenia   zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2012  środków 
stanowiących fundusz sołecki stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.
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Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
5) ustalenia stawek opłat  za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych oraz ulic,  dla  
których  zarządcą  jest  Gmina  Bojanowo  na  cele  niezwiązane  z  potrzebami  zarządzania  
drogami lub potrzebami ruchu drogowego,

Przewodniczący obrad odczytał treść uchwały. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na 
sesji  radni  –  13  „za’  (  nieobecni  radni  Franciszek  Wieremiejko  oraz  Krzysztof  Skupin). 
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 29 marca  2011 roku w sprawie )  ustalenia 
stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych oraz ulic, dla których zarządcą 
jest Gmina Bojanowo na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 
ruchu drogowego stanowi załącznik nr 16  do protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
6)ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola,  dla  których  organem  
prowadzącym jest Gmina Bojanowo

Projekt uchwały był  tematem bardzo starannie i  szczegółowo omówionym na posiedzeniu 
komisji stałych w dniu 22 marca br. Jak zaznaczył przewodniczący obrad Maciej Jagodziński 
w  tworzeniu  obecnej  formy  treści  przedmiotowej  uchwały  brały  czynny  udział  panie 
Aleksandra Helińska oraz Krystyna   Przewłocka – dyrektorzy przedszkola w Bojanowie i 
Trzeboszu.
Treść  uchwały  po  zmianach  wypracowanych  na  posiedzeniu  komisji  stałych  odczytał 
przewodniczący obrad Maciej Jagodziński.
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych przy 2 głosach wstrzymujących się (nieobecni  
radni: Franciszek Wieremiejko oraz Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie:
ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  przedszkola,  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Bojanowo stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
7) sprostowania oczywistej omyłki rachunkowej w Uchwale Nr IV/14/10 Rady Miejskiej w  
Bojanowie z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie zmian budżetu na 2010 rok,

W związku z tym, iż projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji stałych w dniu 
22 marca 2011 roku. Pytań nie było. Przewodniczący obradom Maciej Jagodziński odczytał 
treść uchwały i zarządził  glosowanie.  Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji 
radni 13 „za” (nieobecni radni: Franciszek Wieremiejko oraz Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie sprostowania 
oczywistej omyłki rachunkowej w Uchwale Nr IV/14/10 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie zmian budżetu na 2010 rok stanowi  załącznik nr 18  do 
protokołu. 

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
8) zaciągnięcia pożyczki,
Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz 
Krzysztof Skupin).
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Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
9) zaciągnięcia  pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji sanitarnej z przyłączami w  
Gołaszynie i Tarchalinie”,

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz 
Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
z  przeznaczeniem  na  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  z  przyłączami  w  Gołaszynie  i 
Tarchalinie”, stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
10)  zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa przydomowej oczyszczalni ścieków 
w Karolewie”,

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz 
Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
z przeznaczeniem na „Budowa przydomowej oczyszczalni  ścieków w Karolewie” stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
11) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Przebudowę, rozbudowę i modernizację stacji  
uzdatniania wody w Bojanowie”,

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz 
Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
z  przeznaczeniem na „Przebudowę,  rozbudowę i  modernizację  stacji  uzdatniania  wody w 
Bojanowie” stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
12) zaciągnięcia pożyczki,
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Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za”  (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz  
Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
13)   zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 – 2023,  

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  22  marca  br. 
Przewodniczący obrad odczytał jego treść i poddał pod głosowanie. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za”  (nieobecni:  Franciszek Wieremiejko oraz  
Krzysztof Skupin).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  10.Podjęcie uchwał w sprawie:
14) zmian budżetu na 2011 rok,

Pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  omówiła  zmiany  jakie  wprowadzono  w  projekcie 
uchwały od posiedzenia komisji (22 marca br.),na którym przedmiotowy projekt omówiono.
Pytań do pani Skarbnik nie było. Przewodniczący Rady Maciej Jagodziński  odczytał treść 
uchwały i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu na 
2011 rok  głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Franciszek 
Wieremiejko i Krzysztof Skupin). Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 
2011 w sprawie zmian budżetu na 2011 rok stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Do pkt. 11.Odpowiedzi na zapytania radnych.

Udzielono podczas realizacji punktu  6 porządku obrad.

Do pkt. 12 Wolne głosy i wnioski.

Zastępca Burmistrza Ryszard Drozdowski zapoznał uczestników sesji z wnioskiem Funduszu 
Poręczeń  Kredytowych  w  Gostyniu  dotyczącego   zwiększenia  naszych  udziałów  w 
Funduszu.. Udziały Gminy Bojanowo wynoszą w chwili  obecnej 20.000,-zł  (2 udziały po 
10.000,-zł). Fundusz wnioskuje, aby nasza Gmina dysponowała 18 udziałami, co dawałoby 
kwotę – razem z udziałami posiadanymi -  200.000,-zł. W związku z powyższym Burmistrz 
Bojanowa zwraca się do Wysokiej Rady o udzielenie opinii w tej sprawie. Jeśli opinia Rady 
w  powyższym  zakresie  byłaby  pozytywna,  powinniśmy  podjąć  uchwałę  dotyczącą 
zwiększenia  udziałów.  W związku  z  nieobecnością  Burmistrza  Zutera  jego  Zastępca  pan 
Ryszard Drozdowski poinformował, iż Gmina nie posiada środków na ten cel. W związku z 
tym prosi się Państwa radnych o opinię w przedmiotowej sprawie. 
Jako pierwszy głos zabrał radny Leszek Janowicz, który nawiązał do wizyty pani prezes na 
sesji Rady w poprzedniej kadencji samorządu. 
Pani Prezes dość ogólnikowo odpowiadała na pytania radnego Janowicza,  które dotyczyły 
informacji na temat osób korzystających z poręczenia w Funduszu. Niestety nie uzyskaliśmy 
informacji , kto korzystał z pomocy (poręczenia)  –pani Prezes zasłaniała się ustawą 
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o  ochronie  danych  osobowych.  Nasza  wiedza  w  przedmiotowej  sprawie  nie  pozwala  na 
pozytywne zaopiniowanie tegoż wniosku.
Druga  osobą,  która  zabrała  głos  w dyskusji  był  radny pan  Jan  Kubis.  Zapytał  czy  małe 
przedsiębiorstwa, które – być może – korzystały z poręczenia z Funduszu miały wpływ na 
zasilenie budżetu gminy poprzez płacenie podatków. 
Pani Skarbnik Mirosława Zamelska wyjaśniła, iż w przeciągu 6 lat istnienia Funduszu nie 
mieliśmy informacji o zamknięciu punktów handlowych i małych zakładów pracy na terenie 
naszej  gminy  (z  wyjątkiem jednego).  Czy ich  właściciele  korzystali  z  pomocy  Funduszu 
Poręczeń Kredytowych – tego nie wiemy, jest to objęte tajemnicą. Budżet Gminy bogaci się 
z  wpływów z  podatków uiszczanych  przez  właścicieli  tych  punktów,  jest  to  niewątpliwa 
korzyść do i  tak skromnego  budżetu naszej  miejscowości – jednak czy ma to związek z 
Funduszem Poręczeń Kredytowych – tego nie wiemy.  Pani Skarbnik Mirosława Zamelska 
zapoznała zebranych z odpowiedzią przygotowana przez Burmistrza Bojanowa.

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  obradom  pan  Maciej  Jagodziński  poddał  pod 
głosowanie propozycję  Funduszu Poręczeń Kredytowych w Gostyniu dotyczącą zwiększenia 
udziałów naszej Gminy. 

Radni  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  jednogłośnie  (13  głosami  „za”)  wyrazili  opinię 
negatywną za zwiększeniem udziałów Gminy Bojanowo w Funduszu Poręczeń Kredytowych 
w Gostyniu (nieobecni radni: Franciszek Wieremiejko i Krzysztof Skupin).

Tematem, który wywołał  sporo emocji  zarówno wśród Państwa radnych jak i dyrektorów 
przedszkoli było podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bojanowo. Obecne na sesji panie 
dyrektor przedszkola w Bojanowie i Trzeboszu zajęły głos w tej kontrowersyjnej sprawie.
Pierwsza zadała pytanie dyrektor Przedszkola w Trzeboszu pani Krystyna Przewłocka – cyt.  
„jak rozwiązać sytuację, kiedy dziecko zapisane jest do przedszkola na 5 godzin, religia (która 
trwa pół godziny, a jest dwa razy w tygodniu), jest na godzinie 6 , czy udział w lekcji religii  
jest płatny i jak liczyć należność tygodniową za udział dziecka w katechezie  – za 1 godzinę 
czy za 2”.

Radca  prawny Urzędu  Miejskiego  w  Bojanowie  pani  Teresa  Andrzejewska  wyjaśniła,  iż 
rodzice  nie  ponoszą kosztów za  naukę  religii,  płatna  jest  fachowa opieka  pedagogiczna, 
powyżej 5 godzin pobytu dziecka w placówce , wymieniona w § 2 powyższej uchwały.
Szczegóły  określi  umowa  cywilno  –prawna  zawarta  pomiędzy  opiekunem  dziecka  a 
dyrektorem przedszkola.
Dyrektor  Helińska zaznaczyła,  iż rodzice mający wątpliwości w treści umów dotyczących 
odpłatności  za  pobyt  dziecka  w  placówce,  z  wszelkimi  pytaniami  będą  zwracali  się  do 
szefowych przedszkola, a nie do władz gminy czy radnych.
Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski odpowiedział na sugestie pań dyrektorów, iż 
na temat wszelkich wątpliwości w powyższym zakresie będziemy zorientowani posiadając 
wiedzę o licznie  zgłoszonych dzieci  i  o godzinach ich pobytu.  Po posiedzeniu  wspólnym 
komisji  stałych Rady stawka bazowa została obniżona z 2,56 zł na 2 zł co spotkało się z 
aprobatą  radnych – projekt zaopiniowano 11 „głosami” przy jednym głosie wstrzymującym 
się .
Na tym dyskusja w przedmiotowej sprawie została zakończona.
Następną osobą , która zabrała głos na sesji była pani Halina Lis – radna z Zaborowic.
Zawnioskowała o bezpłatne wywiezienie worków ze  śmieciami ze sprzątania Zaborowic.
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Obecny  ma  sesji  kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  pan  Polc 
wyjaśnił, iż za przedmiotową usługę musimy obciążyć Gminę, gdyż niesie to za sobą spore 
koszty.
Pan Ryszard Drozdowski Zastępca Burmistrza Bojanowa poinformował, iż dnia 3 kwietnia 
2011 roku  w godzinach od. 8.00 – 18.00 odbędą się wybory członków do Izba Rolniczych. 
Nasza Gmina ma do obsadzenia  2 mandaty.  Siedziba lokalu wyborczego znajduje się  w 
Zespole Szkół Rolniczych w Bojanowie.
Więcej pytań nie było.

Do pkt. 13. Zakończenie

          W związku z wyczerpaniem przewidzianego porządku VI sesji Rady Miejskiej 
w  Bojanowie  przewodniczący  Rady  pan  Maciej  Jagodziński   dziękując  wszystkim  za 
przybycie zamknął obrady o godzinie 12.15.

Protokolant:                                                Przewodniczący Rady
Beata Sikora                                               (-) Maciej Jagodziński
inspektor
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